

Homily 18 Sunday Aug 05 2018 in Karen

Jn 6: 24- 35

အိပ်ဘုံနံ့တော်စံတဲတဲလီဖဲ လါအီကူး ၅ သီ ၂၀၁၈

ယီဟာန် ၆: ၂၄- ၃၅

ယစံးဘန်တဲဘန်သုတီတီလီလီ, သုထံန်ဘန်တော်ပနီလီလးဒီးသုဟဲဃုထာ
ယတမ့ဘန်. မ့လါသုအိန်ဘန်ကိဒီးဘျဲအိန်အဃိလီ. အဆာဖိ ၂၆.

နွံလာအပူကွံင်ဝဲအပူပထံန်ဘန်တုင်လံဝဲဒီးမုတနံအံပသုန်နီထီန်ကု
ဝဲ, ခရံလုအိန်ပုဂီၢ်မုဒီဖျိအတၢ်မအါထီန်ဝဲကိဒီးညှဉ်, ဒီးပနန်ပၢ်ဝဲလာယွ
ကွၢ်ထွဲကဟုကယာ်ဝဲပနီမိအတၢ်လိာ်ဘန်တၢ်သုတဖၣ်, မ့လါပနီမိအိန်
ဒီးယွအကွၢ်အဂီၢ်, မ့တၢ်လာပကဘန်ကွၢ်ထွဲကဟုကယာ်အီၤ, ဒ်သိးအကအိ
န်ကူးအီပဲ, အိန်လာပဲဒီးတၢ်အိန်ဆူန်အိန်ချ့အဂီၢ်န့လီ. ပမ့အိန်ဆူန်ဒီးပ
ကသုမတၢ်အါအါလာယွအဘီအမုအဂီၢ်, ပကသုမတၢ်အါအါလာပုအါဂါ
အဂီၢ်န့လီ. ပမ့အိန်ဒီးတၢ်လာတၢ်ပဲတမံမံဒီးပကသုသူတၢ်ဆိန်ဂုသုတ
ဖၣ်အံလာပုအါဂါအဂီၢ်န့လီ. ဘန်ဆန်, အါတကွၢ်ပထံန်ဘန်ဝဲလာပုအါဂါ
သုတဖၣ်ကျဲးစာဃုထံန်န့တၢ်ဟီန်ခိန်ချ့, ဒီးဟံဖိန်အီဒုဒုလဲန်အိန်ဘုံအိ
န်သါဝဲတချူးလာဘန်န့လီ.

(တၢ်မိန်န့သးလီတၢ်အါအါဂီၢ်ဂီၢ်သုတဖၣ်, (ပကစံးတုၢ်မး)စးထီန်ဝဲလာတၢ်
ဆာမနန်အိန်ဘန်အီဘန်တၢ်အိန်တၢ်အီ, ယံထီန်ဒီးယံထီန်ဝဲအလီၢ်ခံ, ပ
မိန်န့သးလီ, ဆာမနန်အါထီန်တၢ်ကူတၢ်သိး, ဟံဃီ, သိလုန်, တၢ်ထူးတၢ်
တီအကလုၢ်ကလုၢ်သုတဖၣ်န့လီ. ပတၢ်ကျဲးစာဃုထံန်န့ဒီးဟံဖိန်တၢ်
ဟီန်ခိန်ချ့သုတဖၣ်တသုဒုမန့ပုတၢ်သုမံသးမံဘန်ဒီးပတၢ်မိန်န့သး
လီတၢ်သုတဖၣ်ဒိန်ထီန်ဒီးဒိန်ထီန်ဝဲလာပသုပသးပတၢ်အိန်မူအပူန့လီ.

•ပမ္မာ်ဆိကမိာ်ဝဲ, တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအဟးဂီၤသ့ဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အံၤကဒုးမၤန့ၣ်ပှၤ တၢ်သ့ၣ်ဖံးညီ, ကဒုးမၤန့ၣ်ပှၤတၢ်သ့ၣ်မံးသးမံးဒ်ပကျဲးစၢၤယုထံၣ်န့ၣ်အီၤအ သးဒီးမ့ၢ်တၢ်လၢပတအိၣ်ဒီးတၢ်ကူၣ်သ့, ပကလီၤကံၤဒ်ပှၤလၢအသးတထံတ ဆးတဂၤန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဝဲလၢပှၤအါဒ်အါဂၤသ့ၣ်တဖၣ်လဲၤတုၤဝဲဆူတၢ်ဆိကမိာ်လၢ အကမၣ်ဝဲအံၤသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တနံၤအံၤလံာ်ဖးခံတီၤတတီၤ, (Eph. 4:17,20..34)အပူၤစံးဝဲ, (မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးယစံးတၢ်အံၤ, ဒီးအုၣ်ယသးလၢက စၢ်အပူၤ, ဒ်သးသုသုတလဲၤလၢၤ, ဒ်ပှၤကလုာ်လၢအလဲတၢ်ဖဲဒ်အကူၣ်တၢ်က လီၤကလီၤအသးန့ၣ်တဂ့ၤ..လီၤ.)ပှၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤကဲထီၣ်ပှၤတူၣ်ဘၣ်တၢ်လၢ အတၢ်မိာ်န့ၣ်သးလီၤတၢ်အါတလၢဝဲ, မ့ၢ်လၢအကွၢ်လီၤဒ်ထဲအကစၢ်ဒ်ဝဲအဂီၢ် အယိ, အတၢ်သၣ်ဝံၤအသးဒ်ဝဲဒီးတၢ်သ့ၣ်မံးသးမံးတအိၣ်လၢၤဝဲနီၤတဘျီဘၣ်န န့ၣ်လီၤ.

ပကစၢ်သိၣ်လိန့ၢ်လိပှၤလၢ, ပသုတဘၣ်မၤတၢ်လၢတၢ်အိၣ်လၢအဟးဂီၤဒ် တၢ်အဂီၢ်တဂ့ၤ.(မ့မ့ၢ်တၢ်အိၣ်လၢအအိၣ်ဝဲဆိးဝဲလၢတၢ်မူလီၤထူလီၤယိာ်), အ ဂီၢ်ပကဘၣ်မၤတၢ်အဂ့ၢ်စံးဝဲန့ၣ်လီၤ. သိၣ်လိသီလိပှၤကျဲလၢအမၤမံသ့ၣ်မံးသး, မၤဘျဲးအိၣ်ပတၢ်သၣ်ဝံၤပသးတမ့ၢ်ဝဲတၢ်ထၢဖိၣ်ဟ်ဖိၣ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤအါအါဂီၢ် ဂီၢ်ဘၣ်ဒီးမ့ၢ်ဝဲခိဖျိပတၢ်ဟ့ၣ်လီၤပသးလၢပှၤအါဂၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်ဒီးတၢ်သ့ န့ၣ်ဖံးညီလၢပကဒီးန့ၣ်အီၤလၢယွၤအအိၣ်, ကမ့ၢ်တၢ်လၢအဒိၣ်ဝဲ, ကမ့ၢ်တၢ် လၢပထံၣ်သတြီၤအီၤဒီးတၢ်အဂ့ၢ်အဂၤတသ့ဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲ(၂၀၁၅, လၢယုလံာ်, ၂၆)သီအမုၢ်နံၤပာ်ပါဖရၣ်စုးစံးဝဲ, ခရံာ်မၤမံသ့ၣ်မံးသးပှၤ တမ့ၢ်ထဲလၢအဘၣ်ဃးဒီးနီၢ်ခိအဂီၢ်ဘၣ်ဒီးမၤမံသ့ၣ်မံးသးပှၤဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သၣ် ဝံၤပသးလၢတၢ်အိၣ်မူအိၣ်ဂဲၤအခီပညီ, တၢ်သၣ်ဝံၤပသးလၢယွၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢ တၢ်နးတၢ်ဖိၣ်အကတီၢ်, ဖဲလၢတၢ်အိၣ်သယုာ်သတွၢ်ဝဲအကတီၢ်, တၢ်ဖိၣ်တၢ်ယ

င်အကတီၢ်, ဒီးဖဲလၢပုၤအါဒံအါဂၤသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်အိၣ်ဝဲဒီးတၢ်ကီတၢ်ခဲအက
တီၢ်မ့ၢ်ပမဝဲတၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်. ပတၢ်ဟံထီၣ်တၢ်ကမၣ်လၢပုၤဂၤအဖီခိ
ၣ်ဒီးပတၢ်ကဒူးကဒ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်တသ့မၤစၢၤပုၤလၢတၢ်ဃုထံၣ်န့ၣ်ကျဲနီတ
မံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တသ့ဖဲအသ့, ပသ့ဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. ပအိၣ်
ဝဲဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်, ပအိၣ်ဝဲဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ပအိၣ်ဝဲဒီးယွၤအတၢ်
ဆိၣ်ဂ့ၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢပဝဲသ့ၣ်အကျါမတၢ်တဂၤတအိၣ်ဝဲဒီးတၢ်နီတမံၤ
သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်. ပမ့ၢ်သးအိၣ်ဖၢန့ၣ်တၢ်တမံၤမံၤဆူပကစၢ်အစုပူၤဒီးပက
လဲၤဖိၣ်သကိးတၢ်လၢအအိၣ်ဒီးပုၤဆူဟီၣ်ခိၣ်, ဒီးတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤကမ့ၢ်ဝဲတၢ်
အဲၣ်တၢ်ကွံ, တၢ်မုၢ်တၢ်န့ၣ်, တၢ်တီတၢ်လီၤ, တၢ်သ့ၣ်ဖံသးညီ, တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံ
ၤန့ၣ်လီၤ. ယွၤသ့မၤအါထီၣ်ဝဲတၢ်လၢပဟ့ၣ်အီၤအစုၤကိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်, ဒီးဒုကဲ
ထီၣ်ပုၤလၢအမ့ၢ်, ပုၤမၤဃုာ်တၢ်ဒီးအီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

မံပကဒီးန့ၣ်ဘၣ်သကိးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါဒ်သိးပကသ့မၤန့ၣ်တၢ်လုတၢ်ပစီလၢအ
ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မိၢ်န့ၣ်သးလီတၢ်ဒိၣ်စိဒိၣ်ကမီၤလၢအဆၢမၤနးမၤမးဖျိၣ်ပုၤအဂၤ,
တၢ်ဃုထံၣ်န့ၣ်တၢ်မံသ့ၣ်မံသးထဲဒၣ်လၢပကစၢ်ဒၣ်ဝဲအဂီၢ်, တၢ်ကဲထီၣ်လိာ်ထီ
ၣ်ထဲဒၣ်လၢအဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ချၢသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး, မ့ၢ်တခီမံပကသ့ဆိၣ်
ထွဲမၤစၢၤပုၤလၢအအိၣ်သယုၢ်သတွၢ်, အိၣ်ဆူးအိၣ်ဆါ, ပုၤလၢအသ့ၣ်ဟးဂီၤသး
ဟးဂီၤဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ကသ့အိၣ်ဘူးဝဲဒီးပကစၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်မူအကိၢ်, ကဒီးန့ၣ်
ဘၣ်သကိးဝဲစ့ၢ်ကိးတၢ်ယါဘျါဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

မံပကဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်သကိးဝဲတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါဒီးတၢ်စိတၢ်ဆုံအပူၤကိးနီၢ်ဂၤဒဲးန့ၣ်
တက့ၢ်.